



CIK-FIA European KF3 Championship : Wide open contest

28.04.2012



As was to be expected, the first Qualifying Heats for the European KF3 Championship held this Saturday at Varennes-sur-Allier were pretty heated. Notwithstanding the fact that quite a few favourites were out to confirm their ambitions, one would need a crystal ball to forecast the podium of the two Championship Races scheduled this coming Sunday.

Even though there was an overcast grey sky the track was dry when the 105 competitors in this CIK-FIA European Championship took off for their first Qualifying Heats this Saturday at Varennes-sur-Allier. Split into 7 groups based on the qualifying practice session results, all drivers needed to compete in six Heats (each group taking on all the others) namely a total of 21 Heats to finally bring it down to the 34 finalists for the two Championship Races.

Four Qualifying Heats still need to be held this Sunday morning, however this Saturday has already shown an initial trend. Reigning European champion, George Russel (Intrepid-Vortex) excelled by clinching no less than four of the five Heats. It goes without saying that this young Brit is proving to be the top candidate. On the other hand the battle remains fierce with numerous potential candidates knocking at the door. Having only registered a meagre 43rd best time during the practice sessions, the Frenchman Dorian Boccolacci (Intrepid-TM) gave the spectators something to relish with his brilliant recovery, by winning two of his five Heats. Brilliant regular performances also from the American Santino Ferrucci (Energy-TM), the Dutchman Marijn Kremers (PCR-Parilla) as also the Italian Simone Cunati (Top Kart-Parilla), all up amongst the top players even though none of them actually clinched a Qualifying Heat. Less regular on the other hand were the Brits Nathan Aston (Intrepid-TM) and Connor Jupp (Energy-Vortex), as also the Italian Alessio Piccini (Kosmic-Vortex) who all confirmed their status of outsiders, each one winning a Qualifying Heat.

Unlucky during one of the Heats, the Spaniard Alex Palou Montalbo (CRG-BMB) did claim three victories and is still up amongst the favourites. Winner of two Heats, but also having experienced bad luck during one of the Heats the Belgian Matteo Raspatelli (Tony Kart-Parilla) is still hoping to surprise one and all at Varennes, as is the Finn Joonas Lapalainen (Ninar-Vortex, one Heat victory but here also experiencing bad luck during one of the Heats) not forgetting the Brit Callum Ilott (Zanardi-Parilla) and the Frenchman Valentin Naud (FK-TM), the latter two also winners of one of their respective Heats.

Following on from the four last Qualifying Heats still to be held this Sunday morning, the 34 qualified drivers will be confronting one another over two Races at 13.40hrs and 16.00hrs.

They will all be out to score as many points as possible prior to heading off to Brandon, in the United Kingdom from 20th through to 22 July, to go head to head in this second and final round of the European KF3 Championship.

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

Discover all information on the European KF3 Championship on
<http://www.cikfia.com/championships/cik-calendar/2012/varences/event-guide.html>

Championnat d'Europe KF3 de la CIK-FIA

Débats très ouverts

Comme on s'y attendait, les premières Manches Qualificatives disputées ce samedi à Varennes-sur-Allier dans le cadre du Championnat d'Europe KF3 ont été très disputées. Et même si plusieurs favoris ont confirmé leurs ambitions, bien malin qui pourrait pronostiquer le podium des deux Courses de championnat programmées ce dimanche.

Le ciel était souvent gris, mais c'est sur une piste sèche que les 105 participants du Championnat d'Europe KF3 de la CIK-FIA ont disputé leurs premières Manches Qualificatives ce samedi à Varennes-sur-Allier. Répartis en 7 groupes selon le résultat des essais qualificatifs, les pilotes doivent tous disputer six Manches (chaque groupe affrontant tous les autres), soit un total de 21 joutes permettant de déterminer les 34 finalistes pour les deux Courses de championnat.

Quatre Manches Qualificatives doivent encore être disputées ce dimanche matin, mais cette journée de samedi permet déjà de sentir les premières tendances. Champion d'Europe en titre, George Russel (Intrepid-Vortex) a impressionné en remportant quatre de ses cinq Manches. Pas de doute, le Britannique est le premier candidat à sa succession. Mais la lutte s'annonce vraiment très intense tant les vainqueurs potentiels sont nombreux. Ayant signé un lointain 43e chrono lors des essais, le Français Dorian Boccolacci (Intrepid-TM) a offert au public de superbes remontées, au point de remporter deux de ses cinq Manches. On notait aussi la belle régularité de l'Américain Santino Ferrucci (Energy-TM), du Néerlandais Marijn Kremers (PCR-Parilla) ou de l'Italien Simone Cunati (Top Kart-Parilla), toujours aux avant-postes même s'ils n'ont pas remporté de Manche Qualificative. Un peu moins réguliers, les Britanniques Nathan Aston (Intrepid-TM) et Connor Jupp (Energy-Vortex), mais aussi l'Italien Alessio Piccini (Kosmic-Vortex) ont aussi affirmé leur statut d'outsider en remportant chacun une Manche Qualificative.

Malchanceux lors d'une Manche, l'Espagnol Alex Palou Montalbo (CRG-BMB) a remporté trois victoires et figure toujours parmi les favoris. Vainqueur à deux reprises, mais ayant lui aussi souffert dans une Manche, le Belge Matteo Raspatelli (Tony Kart-Parilla) rêve de créer la surprise à Varennes, comme le Finlandais Joonas Lapalainen (Ninar-Vortex, une victoire de Manche mais aussi une Manche ratée) ou le Britannique Callum Ilott (Zanardi-Parilla) et le Français Valentin Naud (FK-TM), tous deux vainqueurs d'une de leur Manche également.

Après les quatre dernières Manches Qualificatives de ce dimanche matin, les 34 pilotes qualifiés se retrouveront pour deux Courses à 13h40 et 16h. Autant d'occasions de marquer des points avant de se rendre du 20 au 22 juillet à Brandon, en Grande-Bretagne, où aura lieu la deuxième et dernière épreuve de ce Championnat d'Europe KF3.

Aux fins d'information Médias - Aucune valeur réglementaire

Retrouvez toutes les infos sur le Championnat d'Europe KF3 sur
<http://www.cikfia.com/championships/cik-calendar/2012/varences/event-guide.html>

